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Un nou estudi critica que REE fraccioni en 7 una sola línia
És un informe encarregat per les associacions Ammat i Iaeden

L.F.G., Girona.
Malgrat que la mediació de Mario Monti està a punt d'arribar a la seva fi i que les obres de la MAT
ja han començat a diferents punts de Catalunya, les associacions contràries a la línia continuen
buscant arguments i alternatives per intentar aturar el projecte. Per això, en els propers dies es
presentarà l'estudi Evaluation of the MAT Project, encarregat per l'Associació de Municipis MAT
(Ammat) i l'entitat ecologista Iaeden i realitzat per l'economista i col·laborador de Diari de Girona,
Josep C. Vergés.
En aquest estudi, que ahir es va entregar a Mario Monti durant la seva visita a Girona, es critica que
Red Eléctrica (REE) hagi "tirat pel dret" i hagi dividit en set parts el que en realitat és una única línia
elèctrica, per tal de començar les obres abans que s'hagi arribat a un acord entre l'Estat espanyol i el
francès.
També es critica que a l'hora de construir la línia no s'hagin tingut en compte les decisions europees,
i s'indica que el soterrament sencer de la línia acabaria costant el mateix que fer-la aèria, si al
capdavall se sumen tots els costos.
Des d'aquest document també s'apunta que s'haurien pogut tenir en compte més alternatives, com el
cable submarí (descartat ja per Monti). Segons s'explica, si és possible construir cables d'aquestes
característiques en altres indrets, Monti i REE haurien de donar explicacions sobre per què no es pot
fer en el cas de la interconnexió elèctrica.
El document, que serà presentat oficialment d'aquí a uns dies, compta amb una extensa bibliografia
que inclou des de referències a mitjans de comunicació fins a informes, publicacions oficials i
documents de l'administració. Al llarg dels sis capítols dels quals està format, es desgranen aspectes
com ara el projecte de la MAT entre Sentmenat, Bescanó i Baixàs, els debats que hi ha hagut, les
alternatives presentades per l'empresa italiana Cesi, la fragmentació que s'ha realitzat de la línia per
tal de "burlar" la llei i es repassen les "mentides, irregularitats i il·legalitats" que segons el seu autor
s'han produït al llarg de tot el procés.
Amb aquest nou informe, els col·lectius contraris a la línia confien en què es reobri el debat i que
l'opinió pública pugui conèixer aspectes de la interconnexió que van més enllà de la versió oficial.


